



## Canadian Institute of Forestry Presents the Canadian Forestry Achievement Award to Michael Rosen of Cantley, QC

FOR IMMEDIATE RELEASE  
(Version française disponible)

**Mattawa, ON - Wednesday, September 16, 2020** – The Canadian Institute of Forestry/Institut forestier du Canada (CIF-IFC) is pleased to announce that Michael Rosen of Cantley, QC and the CIF-IFC Ottawa Valley Section is the 2020 recipient of the Canadian Forestry Achievement Award. The award was presented at the 2020 CIF-IFC Annual National Awards Ceremony held virtually on September 15, 2020.

“The Canadian Forestry Achievement Award was created in 1967, recognizes an individual's unique and outstanding forestry achievements in Canada, and encourages excellence in the profession of forestry,” noted Mark Pearson, Executive Director, CIF-IFC.

Michael Rosen was part of Tree Canada for 18 years and its President from 2007-2020 where he led its transition to private sector support and successfully advocated for a Canadian Urban Forest Network, Canadian Urban Forest Strategy, Carbon Protocol and National Tree Day. He is a Registered Professional Forester and Certified Arborist and is now a part-time consultant living in the Gatineau Hills in Cantley, Québec. He has previously received awards from numerous organizations. In 2016 he was appointed an Adjunct Professor by the University of British Columbia. Before Tree Canada, he worked as a Forester and Stewardship Coordinator for the Ontario Ministry of Natural Resources. As a student he worked for the National Capital Commission's Dutch Elm Disease program in Ottawa as well as a high-lead logger on B.C.'s west coast. He is a member of numerous forestry, arboricultural and historical organizations and is a Director of the Ottawa Valley Section of the CIF-IFC.

“This year's recipient, Michael Rosen, is deeply deserving of this award, as an inspiring advocate for urban forestry and forests, and further, through his efforts and support to the CIF-IFC both as a dedicated member and National Board member,” mentioned Pearson.

Formed in 1908, the CIF-IFC is the national voice of forest practitioners and many others with an interest in forestry and forests. The Institute's 19 sections provide national leadership in forestry, promote competency among forestry professionals, and foster public awareness of Canadian and international forestry issues.

-30-

### MEDIA CONTACT:

Mark Pearson  
Executive Director / Directeur général  
Canadian Institute of Forestry / Institut forestier du Canada  
[mpearson@cif-ifc.org](mailto:mpearson@cif-ifc.org)  
705-744-1715

---

*Voice of Forest Practitioners / La voix des professionnels de la forêt*

**Canadian Institute of Forestry/Institut forestier du Canada**

c/o The Canadian Ecology Centre, P.O. Box 99 – 6905 Hwy. 17 West, Mattawa, ON P0H 1V0  
Tel: 705-744-1715 • Fax: 705-744-1716 • E-mail: [admin@cif-ifc.org](mailto:admin@cif-ifc.org) • Web site: [www.cif-ifc.org](http://www.cif-ifc.org)



## L'Institut forestier du Canada présente le Prix canadien d'excellence en foresterie à Michael Rosen, de Cantley, Québec

POUR PUBLICATION IMMÉDIATE  
(English version available)

**Mattawa, ON - Mercredi 16 septembre 2020** - L'Institut forestier du Canada / Canadian Institute of Forestry (IFC-CIF) est heureux d'annoncer que Michael Rosen de Cantley, Québec, de la Section de la vallée de l'Outaouais de l'IFC-CIF, est le lauréat 2020 du Prix canadien d'Excellence en foresterie. Le prix a été remis lors de la cérémonie annuelle de remise des prix nationaux de l'IFC-CIF 2020, qui s'est tenue virtuellement le 15 septembre 2020.

« Le Prix canadien d'Excellence en foresterie a été créé en 1967. Il reconnaît les réalisations uniques et exceptionnelles d'une personne dans le domaine de la foresterie au Canada et encourage l'excellence dans la profession de forestier », a déclaré Mark Pearson, directeur général de l'IFC-CIF.

Michael Rosen a fait partie d'Arbres Canada pendant 18 ans et en a été le président de 2007 à 2020; durant cette période, il a encadré la transition de l'organisme pour permettre le soutien du secteur privé, il a défendu avec succès le Réseau canadien de la forêt urbaine, la Stratégie canadienne sur la forêt urbaine, le Protocole sur le carbone, et la Journée nationale de l'arbre. Il est forestier professionnel inscrit et arboriste certifié, et est maintenant consultant à temps partiel à Cantley, Québec, dans les collines de la Gatineau. Il a déjà reçu des prix de nombreuses organisations. En 2016, il a été nommé professeur adjoint par l'Université de la Colombie-Britannique. Avant de rejoindre Arbres Canada, il travaillait comme forestier et coordinateur de l'intendance pour le ministère des Richesses naturelles de l'Ontario. Étudiant, il a travaillé pour le programme de la Commission de la capitale nationale sur la maladie hollandaise de l'orme à Ottawa, ainsi sur une équipe de bûcherons sur la côte ouest de la Colombie-Britannique. Il est membre de nombreuses organisations forestières, arboricoles et historiques et est directeur de la Section de la vallée de l'Outaouais de l'IFC-CIF.

« Michael Rosen, le lauréat de cette année, mérite grandement ce prix, en tant que défenseur inspirant de la foresterie et des forêts urbaines, et aussi pour ses efforts et son soutien à l'IFC-CIF en tant que membre dévoué et membre du conseil national », a mentionné M. Pearson.

Créé en 1908, l'IFC-CIF est la voix nationale des professionnels de la forêt et des personnes qui s'intéressent à la foresterie et aux forêts. Les 19 sections de l'Institut assurent un leadership national en matière de foresterie, promeuvent les compétences des professionnels de la foresterie et sensibilisent le public aux questions forestières canadiennes et internationales.

-30-

### CONTACT AVEC LES MÉDIAS :

Mark Pearson  
Directeur général / Executive Director  
Institut forestier du Canada / Canadian Institute of Forestry  
[mpearson@cif-ifc.org](mailto:mpearson@cif-ifc.org)  
705-744-1715

---

*La voix des professionnels de la forêt / Voice of Forest Practitioners*  
**Institut forestier du Canada / Canadian Institute of Forestry**

C.P. 99, 6905, route 17 Ouest, Mattawa, ON P0H 1V0

Téléphone : 705-744-1715 • Télécopieur : 705-744-1716 • Courriel : [admin@cif-ifc.org](mailto:admin@cif-ifc.org) • Site web : [www.cif-ifc.org](http://www.cif-ifc.org)